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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T §§ 34-45, 54-57 

Mats Gerdau X  Petter Larsson T From § 37 
Cathrin Bergenstråhle X  Micael Tyberg T From § 37 
Linda Norberg X  Danuta Knapp T  
Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn T  
Tobias Nässén X From § 37  Christer Lydig T  
Ylva Sandström X §§ 46-53 Henrik Barck N Tom § 53 
Mikael Sandström X From § 37 Helene Skantze N  
Lotta Riedel X  Magnus Plathin-Sturaeus N From § 37 
Annika Jung Backman X From § 37 Johan Hiller N From § 37 
Magnus Bergman -  Anders Markow N From § 37 
Eva Närvä Eickenrodt -  Linda Ohlson N From § 37 
Lars Berglund X  Gun Lingberth N From § 37 
Peter Zethreus X From § 37 John Wallmark N Tom § 53 
Magnus Wakander -  Monika Segerman -  
Nicole Bistoletti X From § 37    
Vilma Mori Aguilar X     
Lars Stenholm X From § 37    
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X     
Ann Hafström X From § 37    
Eric Lindahl X     
Anna Trygg -     
Rickard Wendt -     
Susann Markow X From § 37    
Pernilla Hsu X     
Mikael Östlund X From § 37    
Lennart Bergh X     
Margareta Hjelmstad X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm T  
Gunilla Grudevall-Steen -  Anna-Karin Boréus T  
Monica Brohede Tellström   X  Mohammad Noori -  
Lennart Adell Kind X  Gertrud Lindgren T  
Anne Skoogh -     
Mats Granath X     
Martin Ingels -     
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg -  Mia Wallgren T  
Hans Peters X  Ingmar Sahlgren N Tom § 53 
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson -  Anders Tiger T  
Karin Teljstedt -  Anna-Lena S Helgesson T  
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X  Shiva Bahrami T  
Josef Tekle X  Lena Rönnerstam T  
Anders Selin X  Pia Ellström T  
Zakia Mirza -  Erik Svanfeldt N  
Mattias Qvarsell X  Anders Nilsson N From § 37 
Ingela Birgersson X  CarlMagnus Grenninger N From § 37 
Kaj Nyman X     
Pyret Due Hedlund X     
Emil Claesson -     
Tuija Meisaari-Polsa X     
Frida Nordström -     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T  
Brita Ström X  Magnus Söderström N §§ 34-36 
Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson T §§ 53-54 
Gudrun Hubendick X Tom § 52    
Per Chrisander X     
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Staffan Waerndt T §§ 34-36  
Mikael Carlsson X From § 37 Rahim Jafari N  
Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Lars Örback -  
Agneta Johansson -  Camilla Carlberg T  
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§ 34 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Mats Granath och Lena Rönnerstam att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 8 mars 2013 kl 16.00 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2013/79-829 

Belysning av lekplatser 
Interpellation den 28 januari 2013 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2013/80-429 

Earth Hour 2013 
Interpellation den 28 januari 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ersättare (NL) i kommunfullmäktige 
 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Rahim Jafari till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ersättare (KD) i miljö- och stadsbyggnads-
nämnden för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige 28 januari 2013 § 7 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i utbildningsnämnden från Maximilian Henriksson 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Maximilian Henrikssons begäran om entledigande. 
 
Som ny ersättare i utbildningsnämnden väljs Viktor Ellström, Vidarvägen 6, 13146 
NACKA.  
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill 2014 efter 
Maximilian Henriksson som entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Ärendet bordläggs. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i tekniska nämnden från Mikael Östlund samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Mikael Östlunds begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i tekniska nämnden väljs Helena Söderqvist, Trålgatan 24, 
133 43 SALTSJÖBADEN. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i Nacka Energi AB från Mikael Östlund samt val av 
ny ledamot för tiden från ordinarie bolagsstämma 2013 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Mikael Östlunds begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i Nacka Energi AB väljs Bengt Karlöf, Lännäsvägen 7, 
132 46 SALTSJÖ-BOO. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i Nacka Energi Försäljnings AB från Mikael Östlund 
samt val av ny ledamot för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2013 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Mikael Östlunds begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i Nacka Energi Försäljnings AB väljs Bengt Karlöf, Lännäsvägen 7, 
132 46 SALTSJÖ-BOO. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(C) i arbets- och företagsnämnden från Lars Hammarén 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Lars Hammaréns begäran om entledigande. 
 
Ärendet bordläggs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2002/391-214 

Medgivande om upphävande av viss del av detaljplan för 
fastigheten Bo 1:51 med flera, område Y och Z 
Delar av Boo och Lännersta, Boovägen, Kaptensvägen, Kaptensstigen m.fl. 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige medger att, i enlighet med 13 kap 17 § andra stycket plan och 
bygglagen, detaljplanen för fastigheten Bo 1:51 med flera, område Y och Z; delar av Boo 
och Lännersta, Boovägen, Kaptensvägen, Kaptensstigen med flera, upphävs ifråga om 
fastigheterna Bo 1:6 och Lännersta 1:150 samt naturmarken mellan dessa fastigheter (del av 
Bo 1:608) i det fall Mark- och miljödomstolen skulle finna att hela detaljplanen inte kan 
fastställas. 
 

Ärende 
Regeringen upphävde genom beslut den 17 juni 2009 kommunfullmäktiges beslut den 11 
december 2006 att anta detaljplan för område Y och Z. Som skäl angavs bl.a. att 
kommunen inte tillräckligt hade utrett möjligheterna att anordna körbar väg till fastigheten 
Lännersta 1:150. I ett förnyat planarbete har kommunen utrett vägfrågan igen, även denna 
gång utan att komma fram till att det skulle vara skäligt att anordna den efterfrågade 
tillfartsvägen. Kommunfullmäktige antog detaljplanen på nytt den 28 mars 2011. Beslutet 
har överklagats av ägare till fastigheten Lännersta 1:150. Sedan länsstyrelsen avslagit 
överklagandet ligger ärendet nu i mark- och miljödomstolen och kommunen ska yttra sig 
senast den 1 april 2013. Kommunens ombud har sammanställt ett yttrande där kommunen 
vidhåller att överklagandet ska avslås. Grunden för bestridande är att de fördelar som kan 
uppnås genom detaljplanen överväger de olägenheter som åberopats av klagandena. Vid en 
avvägning mellan enskilda och allmänna intressen väger alltså de allmänna intressena över. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 42 
Planenhetens och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2013 
Bilaga 1 Överklagandehandlingar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 42 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att, i enlighet med 13 kap 17 § andra 
stycket plan och bygglagen, medge att detaljplanen för fastigheten Bo 1:51 med flera, 
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område Y och Z; delar av Boo och Lännersta, Boovägen, Kaptensvägen, Kaptensstigen 
med flera, upphävs ifråga om fastigheterna Bo 1:6 och Lännersta 1:150 samt naturmarken 
mellan dessa fastigheter (del av Bo 1:608) i det fall Mark- och miljödomstolen skulle finna 
att hela detaljplanen inte kan fastställas. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 46 Dnr KFKS 2012/276-040 

Exploateringsbudget T3 – Beslut om ny budget för 18 
stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer kommunstyrelsens förslag. 
 

Ärende 
Exploateringsverksamheten omfattar 150 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 
att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 
tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas ca 15 projekt avslutas. Senaste 
budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 2 för år 2012. Sammantaget för 
projektportföljen innebär kommunfullmäktiges beslut en budgetändring så att 
nettokostnaden ökar med 54 mkr. Budgetförändringen berör främst två projekt, nämligen 
Älgö och Dalvägen- Gustavsviksvägen. Den totala förändringen i dessa 18 projekt är totalt 
-53,3 mkr. Utöver detta sker mindre justeringar i ett antal projekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 32 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2013 
Bilaga 1-4 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 32 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer exploateringsenhetens förslag 
till budget med undantag av Område W (projektnr 9319). 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm och Kerstin Nöre Söderbaum, 
bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för investeringarna avseende Österleden 
och Kvarnholmsförbindelsen. Christina Ståldal instämde i yrkandet avseende undantaget 
för investeringen avseende Kvarnholmsförbindelsen. 
 
Stefan Saläng yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Hans Peters, Sidney Holm, 
Rolf Wasteson och Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till kommunstyrelsens förslag med 
undantag för investeringen avseende Morningside Marina. 
 



 21  
 4 mars 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Anders Tiger yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Oppositionsrådet Khashayar Farmanbar meddelade att Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om undantag för 
investeringen avseende Kvarnholmsförbindelsen och fann att det hade avslagits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Rolf Wastesons yrkande 
och 13 för det. 13 ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf 
Wastesons yrkande.   
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
Voteringslista 1.  
 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om undantag för 
investeringen avseende Österleden och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 7 för det. 17 
ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons yrkande.   
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
Voteringslista 2.  
 
Ordföranden ställde proposition på Stefan Salängs yrkande om undantag för investeringen 
avseende Morningside Marina och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 31 röster mot Stefan Salängs yrkande och 19 för det. 11 
ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således avslagit Stefan Salängs yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
Voteringslista 3.  
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter, i enlighet med Anders Tigers yrkande, att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
  

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
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”Det finns många anledningar till allvarliga invändningar mot beslutet om 
exploateringsbudget. På samma sätt som gäller för övriga investeringar så medför sättet att 
ta beslut ett flertal gånger om året en svårighet att se en helhet i kommunens 
exploateringsverksamhet, särskilt när det gäller de totala ekonomiska konsekvenserna. I 
samband med behandlingen av budgeten i kommunfullmäktige har Vänsterpartiet lagt 
alternativa och kompletterande förslag inom exploateringsverksamheten. Istället för att nu 
låta bli att medverka i beslutet så vill istället Vänsterpartiet peka på två särskilda projekt 
bland tidigare beslutade projekt som vi inte kan ställa oss bakom. Dels gäller det 
Österleden, ett projekt som skulle medföra allvarliga miljökonsekvenser för Nacka och 
Stockholmsregionen. Byggandet av ny a trafikleder löser inte trafikproblemen utan medför 
enbart att biltrafiken ökar och därmed också utsläpp och buller. Lösningen på 
trafikproblemen måste istället vara en kraftig utbyggnad av kollektivtrafiken. Det andra 
projektet är Kvarnholmsförbindelsen. Det är ett projekt som kommer att kosta Nacka 
mycket stora summor. Det bidrag som exploatörerna av Kvarnholmen bidrar med är 
dessutom ett trolleri med siffror för att föra Nackaborna bakom ljuset. Från början var 
beslutet att bidraget från exploateringen skulle betala en liten del av en ev 
Kvarnholmsförbindelse men också täcka kostnader för andra infrastrukturprojekt 
föranledda av exploateringen på Kvarnholmen. När nu hela bidraget går till bron ser den 
billigare ut men istället får kommunen stå för hela kostnaderna för andra (men inte lika 
synliga) projekt. Men ekonomin är enbart ett av Vänsterpartiet argument mot 
broförbindelsen. Utbyggnad av den skulle också innebära att biltrafiken öka och därmed 
motverkas klimat och miljömål. Dessutom kommer den att inkräkta på Ryssbergen, ett 
område som alla verkar vara överens om att det ska bli naturreservat.  
I de projekt som redovisas som medför att budgeten för exploateringsprojekten ökar med 
75 Mkr är flera projekt där kostnaderna skenar iväg. Det projekt som mest sticker i ögonen 
är Älgö. Förutom att det är ett horribelt sätt använda kommuninvånarnas medel till att 
subventionera vägutbyggnad med över 300000 kr per hushåll på Älgö så har nu, efter alla 
år, uppdagats ett räknefel i kalkylen: Momintäkter kan inte användas för att täcka   
projektkostnader varvid nettot därmed försämras med 16 Mkr. Om varje hushåll i Fisksätra 
skulle få motsvarande subvention för något projekt så skulle där finnas över 1 miljard 
kronor att spendera på infrastrukturprojekt. Alla inser det orimliga i detta och därmed 
också i projektet på Älgö. Besluten är dock tagna för många år sedan varför vi i dag i 
kommunstyrelsen i praktiken inte kan göra något annat än godkänna att ramen ökas.”  
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Nackalistan gjorde ett eget förslag till budget för Nacka år 2013 och framåt. I den ingår 
inte en byggnation av Kvarnholmsbron. I dagens läge är den inte ens klar för att tillåtas 
byggas. Den innebär ett intrång i värdefull natur och kommer att belasta Nackas ekonomi 
långt över den presenterade summan i sammanställningen. Det är utmanande att bygga en 
bro som inte är nödvändig som bekostas med skattemedel i Nacka samtidigt som man 
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planerar för bygge av en bro, Skurubron, som är nödvändig och ska bekostas av 
trafikanterna. Det strider i högsta grad mot likabehandlingsprincipen i kommunallagen.  
Det planerade bostadsbyggande vid marinan i Duvnäs är Nackalistan emot. Lokaliseringen 
är inte optimal enligt de kriterier som finns i t.ex. Nackas översiktsplan. Många instanser 
inkl. närboende är kritiska till bygget.  
Av ovanstående skäl reserverar Nackalistan sig mot ovanstående exploateringsprojekt. 
Kritik mot budgethållningen har framförts i tidigare protokollsanteckning av 
undertecknad.” 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka växer, vi blir fler, skattebasen ökar och kravet på oss politiker att tillhandahålla 
infrastruktur för välfärd och tillväxt ökar. Vi socialdemokrater älskar tillväxt och vi ser med 
tillförsikt på hur Nacka växer och vi blir fler. Samtidigt är respekten för varje skattekrona 
som våra invånare betalar en grundläggande del av vår politiska gärning. Under många har 
vi gång efter gång sett hur kostnader för olika projekt, såsom exploateringsprojekt har 
spräckt den beslutade budgeten. 
 
Vi socialdemokrater har en annan syn på uppföljning, ekonomistyrning, ordning och reda, 
och respekt för varje krona som skattebetalarna anförtror oss, än det som vi har sett under 
moderaternas 40-åriga styre. 
 
Vi har rannsakat oss själva inför detta beslut och trots vår positiva syn på 
exploateringsprojekten som sådana känner vi inte att vi kan delta i detta beslut. Vi röstar 
inte emot förslagen då själva exploateringsprojekten är angelägna och viktiga, men genom 
att avstå deltagande i beslutet vill vi skicka den viktiga signalen att vi inte kan acceptera den 
respektlöshet med vilket skattebetalarnas pengar används.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Centerpartiet anser att investeringsobjektet Morningside ska tas bort ur listan. Det finns 
många synpunkter på projektet och många av de närboende har framfört kritik mot 
exploateringens omfattning, risk för problem med buller i de nya lägenheterna pga 
Saltsjöbanan, ökad trafik på den smala och krokiga Saltsjöbadsvägen mm. Dessutom 
kommer viss verksverksamhet att vara tvunget att flytta från platsen. 
  
Generellt finns det brist på platser för varvsverksamhet inklusive båtplatser och 
uppläggningsplatser. Från Centerpartiets sida anser vi det viktigt att sådana platser finns 
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kvar och inte konverteras till bostadsområden så att nya marinor i stället måste anläggas vid 
orörda stränder och på naturmark. 
  
Vidare fördes i fullmäktige i detta ärende en diskussion om den planerade bron till 
Kvarnholmen genom Ryssbergens naturområde. Centerpartiet anser att byggplanerna på 
Kvarnholmen ska minskas ner så att någon ny bro för 200 mkr inte behöver byggas.  
  
Även frågan om Österleden kom upp i diskussionen. Centerpartiet anser att det är olyckligt 
om nya T-banan till Nacka läggs samman med planerna på en Österled. Rrisken är då 
uppenbar att T-banan blir försenad. Stockholms stad äger till stora delar 
detaljplaneprocessen och med tanke på hur det polituska läget kan se ut där under 
kommande mandatperioder, så är risken stor att både trafikleden och T-banan stoppas upp. 
T-banan måste tas för sig. Det finns stor politisk enighet om att den behövs och det så 
snart som möjligt.” 
 
 
- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2011/251-041 

Nytt investeringsbeslut i pågående ombyggnad av 
Stavsborgsskolan  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar tillkommande investeringsmedel om 9,5 miljoner kronor för 
att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att ramen för projektet ändras till 
14,5 miljoner kronor. 
 
Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 1 
 
Byggenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 
  Stavsborgsskolan F-3 

 
-5 000 

 
-9 500 -9 500 -14 500 

  
         Totalt byggenheten             -9 500 

 
  

  

Ärendet 
Hösten 2011 beslutades inom verksamhetsområdet förskola, fritid & skola, FFS, att 
verksamheten vid Strandparksskolan skulle flytta in i Stavsborgsskolan. Detta förutsatte att 
det som hade varit fritidsgård byggdes om för undervisning i förskoleklass och årskurs 1-3. 
Investeringen beräknades till 5 mnkr. Ombyggnadsarbetet forcerades för att lokalerna 
skulle kunna tas i bruk till höstterminen 2013. Det behövs nu ett tillkommande 
investeringsbeslut på 9,5 mnkr, till totalt 14,5 mnkr. Anledningen till de ökade kostnaderna 
inom projektet kan sammanfattas till 
1) ombyggnadsytan ökade från ca 380 kvm till ca 750 kvm. 
2) åtgärderna på gården (skol- eller lekgård)var inte med från starten. 
3) forcering av byggnadsarbetena under sommaren. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 33 
Byggenhetens tjänsteskrivelse den 7 januari 2013 
Bilaga Investeringskalkyl Stavsborgsskolan 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 33 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att bevilja tillkommande investeringsmedel 
om 9,5 miljoner kronor för att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att 
ramen för projektet ändras till 14,5 miljoner kronor. 
 
Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 1 
 
Byggenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 
  Stavsborgsskolan F-3 

 
-5 000 

 
-9 500 -9 500 -14 500 

  
         Totalt byggenheten             -9 500 

 
  

  

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Rolf Wasteson, 
Mikael Carlsson, Sidney Holm och Hans Peters, bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.   
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Alliansmajoriteten.  
 
”För oss är det mycket viktigt med ordning och reda i den kommunala ekonomin. Det är 
inte acceptabelt att fastighetsrenoveringar blir tre gånger dyrare än avsett. Sedan detta 
projekt startade har vi vidtagit en rad åtgärder för att minska risken för att kommande 
investeringsprojekt överskrider budget. Vi har bl a inrättat ett stadsutvecklingsutskott för 
att ta ett fastare grepp om fastighetsprocessen och särskilda startbeslut ska fattas innan 
investeringsmedel får tas i anspråk.” 
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Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Detta är ytterligare ett av alla de ärenden där beslut om investering tas efter det att 
kostnaderna redan är upparbetade. Ett arbete pågår för att liknande fall inte ska upprepas 
framöver, men det återstår än så länge att bevisa att det är tillräckligt. Nackas revisorer har 
för mer än ett år sedan kritiserat att investeringar hanteras på detta sätt. Det är då märkligt 
att detta projekt kunnat fortsätta med så lösa tyglar. Vi förtroendevalda försätts i knipa när 
ett sådant här ärende kommer upp till beslut, det är i praktiken en ren 
utpressningssituation. Det går helt enkelt inte att säga nej. Låt oss nu hoppas att detta är 
sista gången det upprepas, ansvaret för att det ändå har hänt så många gånger under senare 
år kan enbart lastas den moderatledda majoriteten i Nacka som präglar 
organisationskulturen.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”När det gäller ombyggnaden av Stavsborgsskolan ser vi åter en häpnadsväckande brist på 
planering och ett nytt prov på grov nonchalans.  
Ombyggnadsprojektet fick vid start ett anslag på totalt 5 miljoner kronor. Vid 
sammanträdet presenterades ett äskande på ytterligare 9,5 miljoner kronor.  
Skälen för denna mycket kraftiga ökning av de totala utgifterna till 14,5 miljoner kronor 
angavs vara: en utökad ombyggnadsyta, åtgärder på skolgården som inte planerats från 
början samt forcering av byggnadsarbetena under sommaren. Man kan konstatera att dessa 
tre faktorer med lätthet hade kunnat tas med i den ursprungliga planeringen och 
kostnadsberäkningen för ombyggnaden.  
Som om detta inte vore nog hade vid ärendets behandling i KSSU de äskade nya medlen 
redan tagits i anspråk, så när som på 2,5 miljoner kronor, som avser gårdsarbeten! 7 
miljoner hade redan förbrukats av ännu icke beviljade medel. Det konstateras 
avslutningsvis i tjänsteskrivelsen att projektet idag befinner sig i slutfasen. Detta under 
rubriken ”konsekvensen om projektet inte kan genomföras.” 
 
- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2013/7-253 

Försäljning av fastigheterna Älta 10:31 och Älta 10:41, 
projekt 9624 Ältabergs verksamhetsområde, DP 480 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer ut mark. Särskilt olämpligt är det i ett 
verksamhetsområde där förutsättningarna för markanvändningen kan komma att se helt 
annorlunda ut på lång sikt. Genom att sälja marken avhänder sig kommunen rådigheten 
över marken.” 
 
- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2012/644-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Velamsund 1:302 – Velamsundsvägen 24 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Velamsund 1:302 till    
28 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 april 2014 och under kommande 10-årsperiod. 

 

Ärendet 
Omregleringstidpunkt är den 1 april 2014. Nuvarande avgäld är 28 000 kr/år. Ny avgäld 
föreslås bli 28 000 kr/år. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 35 
Markenhetens tjänsteskrivelse den 20 december 2012 
Bilaga 1 Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 35 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Velamsund 
1:302 
 till 28 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 april 2014 och under kommande 10-årsperiod. 

 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande.  
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vid ärendets behandling i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott väckte majoriteten 
frågan om att erbjuda tomrättsmarken till försäljning. Vänsterpartiet har varit emot att ett 
sådant generellt beslut har tagits. I det här fallet är det särskilt olämpligt när dessutom 
fastigheten är belägen i ett naturreservat. Så länge fastigheten upplåts med tomträtt kan 
villkor för dess nyttjande avtalas men säls fastigheten så kommer kommunen att sakna 
sådan möjligheter.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna vill påtala vikten av att kommunens fastigheter inom naturreservaten 
kvarstår i kommunens ägo.” 
 
- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2013/6-254 

Fastighetsreglering berörande Sicklaön 14:1 och 
Sicklaön 395:2, Mc Donald´s 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse, som 
innebär att del av kommunens fastighet Sicklaön 14:1 överförs till McDonald´s AB:s 
fastighet Sicklaön 395:2 för 880 000 kr samt på övriga villkor som framgår av till 
tjänsteskrivelsen bifogad föreslagen överenskommelse. 

Ärendet 
Rubricerad fastighetsdel är belägen inom lagakraftvunnen detaljplan vid Värmdöleden. 
Detaljplanen syftar till att möjligöra en utökning av parkeringsyta för Sicklaön 395:2.  
 
Det markområde som tillförs McDonald´s är ca 550 kvm. Markenheten respektive 
McDonald´s har av två utomstående värderingsmän bedömt markområdet till 400 000 
respektive 990 000 kr. Under förhandlingarna med McDonald´s har man utgått från dessa 
två utlåtanden och kommit fram till ett pris på 880 000 kr.  
Förrättningskostnaderna betalas av McDonald´s AB. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 36 
Markenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2013 
Överenskommelse  
Karta 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 36 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse, som 
innebär att del av kommunens fastighet Sicklaön 14:1 överförs till McDonald´s AB:s 
fastighet Sicklaön 395:2 för 880 000 kr samt på övriga villkor som framgår av till 
tjänsteskrivelsen bifogad föreslagen överenskommelse. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
  



 32  
 4 mars 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 51 Dnr KFKS 2013/63-860 

Uppföljning av den kulturpolitiska programförklaringen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige har antagit en kulturpolitisk programförklaring. Avsikten med pro-
gramförklaringen är att den ska bidra till att ett kulturellt perspektiv läggs på samtliga 
verksamheter i kommunen. Nämnderna ska fastställa tillämpningen av den kulturpolitiska 
programförklaringen inom respektive nämnds ansvarsområde. Kulturnämnden har ålagts 
ett särskilt ansvar för att bevaka att den av kommunfullmäktige antagna kulturpolitiska pro-
gramförklaringens intentioner uppfylls. Nämnden anser att detta är en viktig fråga. Nämn-
den har beslutat att programmet ska genomsyra arbetet i nämnderna och det är angeläget 
att alla nämnder deltar i arbetet och redovisar hur man följer programförklaringen. 
 
Kulturnämnden redovisar att uppföljningen av den kulturpolitiska programförklaringen 
visar på flera goda exempel på hur kommunens nämnder införlivar och tillämpar program-
förklaringen inom ramen för sina respektive ansvarsområden. Nämnden anser att det kan 
behövas informationsinsatser för att nämnderna aktivt ska arbeta med att införliva och 
tillämpa den kulturpolitiska programförklaringen inom ramen för sina verksamheter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 37 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 17 januari 2013. 
Bilaga: Kulturpolitisk programförklaring för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 37 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera informationen till protokollet. 
 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Gertrud Lindgren, bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 



 33  
 4 mars 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Gertrud Lindgren lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det kulturpolitiska programmet skrevs för över tio år sedan. Mycket har hänt sedan dess 
och det kan finnas anledning att se över programmet. Större fokus skulle kunna sättas på 
gestaltningen av ny bebyggelse när det gäller mötesplatser och estetiska kvaliteter. Här står 
ju Nacka inför stora utmaningar. De år som följer kommer man att utforma kulturmiljön 
för många generationer nackabor och det länder till eftertanke. Lämnar vi efter oss en lika 
bra miljö som den vi fått överta? 
Ett annat utvecklingsområde värt att lyfta fram är att skapa goda möjligheter till interaktion 
mellan olika kulturer. Ytterligare en aspekt är att alla nackabor ska ha tillgång till kulturella 
aktiviteter. Det innebär tillgänglighet för alla grupper och geografisk spridning men också 
att alla ska ha ekonomisk möjlighet att ta del av utbudet.” 
 
- - - - - 
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§ 52 Dnr KFKS 2013/51-045 

Certifikatupplåning via eget program 

Beslut 
A. 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. I reglementet för medelsförvaltning görs följande tillägg under rubriken ”Upplåning 
får ske hos följande kreditinstitut”: 
Certifikatupplåning via eget program 
 

2. Nacka kommun ska starta ett certifikatprogram med en låneram på 1 miljard svenska 
kronor.  

 

Ärende 
Företagscertifikat är ett kort lån och fungerar som ett nollkupongspapper. Man lånar till ett 
lägre belopp och betalar på förfallodagen tillbaka med ett högre belopp. Programmet ger 
möjlighet att emittera (sälja) företagscertifikat upp till ett visst förutbestämt rambelopp.  
Certifikatprogrammet har till syfte att diversifiera låneportföljen genom att ge tillgång till 
fler lånealternativ. Målsättningen är att programmet som uppgår till 1 miljard kronor totalt 
successivt ska ersätta delar av de befintliga lånen, men även användas som alternativ vid 
framtida lånebehov i de fall det är mer kostnadseffektivt. Att få tillgång till certifikat som 
lånealternativ kommer initialt innebära vissa startkostnader och en ökad administrativ 
börda för kommunen, vilket med marginal uppvägs av en sänkning av kommunens 
lånekostnader enligt de beräkningar som har gjorts. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 38 
Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 21 januari 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 38 
A. 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. I reglementet för medelsförvaltning görs följande tillägg under rubriken ”Upplåning 
får ske hos följande kreditinstitut”: 
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Certifikatupplåning via eget program 
 

2. Nacka kommun ska starta ett certifikatprogram med en låneram på 1 miljard 
svenska kronor.  

B. 
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om certifikatupplåning genom eget 
program enligt punkten A, bemyndigar kommunstyrelsen endera av ekonomidirektören 
och budgetcontrollern att starta certifikatprogrammet och därefter löpande nyttja 
programmet vid de tillfällen det är mer kostnadseffektivt än traditionell bankfinansiering. 
Redovisning av hur programmet har använts ska ske vid tertialbokslut och helårsbokslut. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Mats Gerdau och Johan Kjellman, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 53 Dnr KFKS 2012/412-639 

Policy för avgifter i skolan 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson och Lars Örback (V) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till att förslagen i 
motionen är genomförda i de delar som faller inom utbildningsnämndens ansvarsområde.  
 

Ärende 
I en motion föreslår Rolf Wasteson och Lars Örback att en tydlig policy avseende avgifter i 
skolan, som utgår från den nya skollagen, fastställs, att alla skolor som är verksamma i 
Nacka ska ha policyn på sin hemsida och den ska också efterlevas och följas upp samt att 
Nacka har en tydlig definition vad som är en obetydlig avgift. 
 
Utbildningsnämnden har beslutat att följa Skolinspektionens tolkning av skollagens be-
stämmelser om avgifter. Beslut omfattar även motionärernas förslag om ”en tydlig defini-
tion vad som är en obetydlig avgift”. De kommunala skolornas hantering av avgifter följs 
upp av kultur- och utbildningsenheten.  
 
Skolinspektionens tolkning av bestämmelserna om avgifter är utlagd på kommunens hem-
sida. De enskilda skolorna ansvarar själva för sina hemsidor. Det är Skolinspektionen som 
ansvarar för tillsynen av de enskilda skolorna vilket bland annat omfattar hanteringen av 
avgifter. Utbildningsnämnden kan inte fatta beslut som gäller för de enskilda skolorna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 39 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2012 
Utbildningsnämnden den 12 december 2012 § 66 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 39 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 
hänvisning till att förslagen i motionen är genomförda i de delar som faller inom utbild-
ningsnämndens ansvarsområde.  
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Beslut i utbildningsnämnden den 12 december 2012 § 66 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 
hänvisning till att förslagen i motionen är genomförda i de delar som faller inom utbild-
ningsnämndens ansvarsområde. 
 

Yrkanden 
Camilla Carlberg yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff, Sidney Holm, Mikael 
Carlsson och Johan Kjellman, bifall till motionen. 
 
Linda Norberg yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställde proposition på Camilla Carlbergs yrkande mot Linda Norbergs yrkande 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat att bifalla Linda Norbergs yrkande. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen röstade 40 för att bifalla Linda 
Norbergs yrkande och 21 för att bifalla Camilla Carlbergs yrkande. Kommunfullmäktige 
hade således beslutat i enlighet med Linda Norbergs yrkande.   
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
Voteringslista.  
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
 
”Ett stort problem för många barn och föräldrar är alla de kostnader som finns och tas ut i 
anslutning till barnens skolgång. För många kan avgifterna bli de som gör skillnad mellan 
att följa med klasskamraterna på aktiviteter med skolan eller att avstå. Även små utgifter 
kan bli till stora problem. Många små utgifter, om hen dessutom har flera barn, blir i 
slutändan stora utgifter. 
 
Ingen målsman ska behöva ställas inför valet att låta barnen vara med på en skolaktivitet 
eller att använda pengarna till nödvändiga hushållsutgifter. Inget barn ska behöva känna att 
hens föräldrar var de som inte kunde betala. Rättvisa och lika möjligheter bör vara det 
skolan - såväl fristående som kommunala - står för. Därför ska skolans aktiviteter vara 
öppna för alla. Socialdemokraterna anser att detta är viktigt att signalera och bör vara något 
som Nacka kommun både tydligt ställer sig bakom och aktivt framhåller. 
Socialdemokraterna är av uppfattningen att tydlig policy gällande avgifter i skolorna är en 
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förutsättning för en marknad där konkurrens på lika villkor kan tillämpas, vilket kan höja 
kvaliteten i skolorna i kommunen. Motviljan att ens fastställa en policy ter sig märkligt för 
oss, då även entreprenörer och bolag verksamma inom skolområdet skulle få tydligare stöd 
i sitt arbete. Det också viktigt att information om vad som gäller, som ger stöd till föräldrar 
(och även anordnare) att stå emot t.ex. skolresor finansierade av föräldrarna, finns lätt 
tillgängligt där man vanligtvis söker information om sitt barn och sin skola, och inte bara 
på kommunens hemsida.” 
 
Camilla Carlberg anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Motionen uttrycker klart vad Vänsterpartiets åsikt i frågan. Vi är inte överens med svaret 
på motionen om att allt är glasklart i och med Skolinspektionens beslut och anvisningar 
och Utbildningsnämndens (UBN) beslut. UBN uppmanar i beslutet till restriktivitet, något 
som inte framgår av skrivningarna på kommunens hemsida. Sammantaget så behövs alltså 
tillämpningsanvisningar, en lokal policy, utformas. I grunden avvisar Vänsterpartiet alla 
avgifter i skolan, men även om beslutet är ett annat så måste ändå tillämpningen vara 
likformig i alla skolor och grunden för det en uttalad policy, något som alltså saknas nu.” 
 
Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2012/175-469 mfl 

KFKS 2012/175-469 KFKS 2012/176-622 
KFKS 2012/173-622 

KFKS 2012/172-629 

 
Motioner om mat i de kommunala köken 
Motion Livsmedelspolicy den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Brita Ström (MP) 
Motion Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 
Brita Ström och Magnus Söderström (MP) 
Motion Strategi för minskat svinn i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 
Brita Ström och Per Chrisander (MP) 
Motion Kompetensutveckling för måltidspersonal den 12 mars 2012 av Sidney Holm, Brita Ström 
och Per Chrisander (MP) 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen Livsmedelspolicy av 

Sidney Holm och Brita Ström (MP).  
 

2. Kommunfullmäktige noterar att arbete pågår för att än bättre verka för hälsosam 
och miljövänlig mat i de kommunala köken och anser därmed motionen Hälsosam 
och miljövänlig mat i de kommunala köken av Sidney Holm, Brita Ström och Magnus 
Söderström (MP) färdigbehandlad och besvarad. 

 
3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för att minska matsvinnet i de 

kommunala köken och anser därmed motionen Strategi för minskat svinn i de 
kommunala köken av Sidney Holm, Brita Ström, Per Chrisander (MP) 
färdigbehandlad och besvarad. 
 

4. Kommunfullmäktige noterar att informations- och utbildningsinsatser för personal 
i de kommunala köken är angelägen och att arbete avses påbörjas under 2013 för 
att identifiera behoven i verksamheterna. Därmed anses motionen 
Kompetensutveckling för måltidspersonal av Sidney Holm, Brita Ström och Per 
Chrisander (MP) färdigbehandlad. 

 
Kommunfullmäktige anser med detta motionerna färdigbehandlade.  
 

Ärende 
Arbete kring frågan om matsvinn samt hälsosam och näringsrik mat pågår varför det inte 
har bedömts angeläget med en livsmedelspolicy och en strategi för hantering av matsvinn 
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eller att utreda om hälsosam och klimatanpassad mat. Arbete sker bland annat genom 
kommunens ambition om att verka för att 50 % av alla inköpta varor ska vara 
klimatanpassade år 2014 samt genom upphandling av livsmedel. I det sistnämnda 
omfattande arbetet har en referensgrupp tillsats för att inhämta erfarenheter och kunskap 
från de kommunala köken. Genom detta arbete sker erfarenhetsutbyte och ökad kunskap 
på området samt vad som behöver förbättras. Behov av informations- och 
utbildningsinsatser med mera kan också identifieras i samband med det tänkta stöd som 
Fritid, Förskola, Skola (FFS) har för avsikt att ge i samband med att flertalet av 
skolorna/förskolorna övergår till att ha lokala tillagningskök under 2013. Att i princip alla 
kommunala kök har tillagning på plats är också en avgörande faktor i sig för att bland annat 
minska matsvinnet. Även arbetet med avfallsplanen bör i förlängningen resultera i konkreta 
aktiviteter rörande matsvinnet. 
 
För att än bättre kunna matcha de ökade kraven på kvalité med mera vad gäller måltider 
inom kommunala köken är bedömningen att det är angeläget med informations- och 
utbildningsinsatser för berörd personal. Upplägg och innehåll av en sådan insats får 
utformas utifrån de identifierade behoven som finns i verksamheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 40 
Stadsledningskontoretas tjänsteskrivelse den 9 januari 2013 
Motion Livsmedelspolicy den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Brita Ström (MP) 
Motion Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 
Brita Ström och Magnus Söderström (MP) 
Motion Strategi för minskat svinn i de kommunala köken den 12 mars 2012 av Sidney Holm, 
Brita Ström, Per Chrisander (MP) 
Motion Kompetensutveckling för måltidspersonal den 12 mars 2012 av Sidney Holm, Brita Ström 
och Per Chrisander (MP) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 40 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att avslå förslagen i 

motionen Livsmedelspolicy av Sidney Holm och Brita Ström (MP).  
2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera att arbete pågår för att 

än bättre verka för hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken och 
lämnar därmed motionen Hälsosam och miljövänlig mat i de kommunala köken av Sidney 
Holm, Brita Ström och Magnus Söderström (MP) färdigbehandlad och besvarad. 

3. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera att det pågår arbete för 
att minska matsvinnet i de kommunala köken och lämnar därmed motionen Strategi 
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för minskat svinn i de kommunala köken av Sidney Holm, Brita Ström, Per Chrisander 
(MP) färdigbehandlad och besvarad. 

4. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera att informations- och 
utbildningsinsatser för personal i de kommunala köken är angelägen och att arbete 
avses påbörjas under 2013 för att identifiera behoven i verksamheterna. Därmed 
anses motionen Kompetensutveckling för måltidspersonal av Sidney Holm, Brita Ström 
och Per Chrisander (MP) färdigbehandlad. 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige med detta anser motionerna 
färdigbehandlade. 

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff, Camilla Carlberg, Per 
Chrisander, Kaj Nyman, Kerstin Nöre Söderbaum och Brita Ström, bifall till samtliga 
motioner. Johan Kjellman instämde i yrkandet avseende motionerna om Livsmedelspolicy, 
Strategi för minskat svinn i de kommunala köken, och Kompetensutveckling för måltidspersonal .   
 
Anders Tiger yrkade, med instämmande av Tobias Nässén, Eva Öhbom Ekdahl, Hans 
Peters och Lennart Adell Kind, bifall till kommunstyrelsens förslag avseende samtliga 
motioner. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om bifall till motionen om 
Livsmedelspolicy mot Anders Tigers yrkande om att bifalla kommunstyrelsens förslag 
avseende motion 1 och fann att Anders Tigers yrkande bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Anders Tigers yrkande och 21 röster för 
Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Anders 
Tigers yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
Voteringslista.  
 
Med avslag på Sidney Holms yrkande om bifall till förslagen i de övriga motionerna 
beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Anders Tigers yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet.  
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Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Miljöpartiet lyfter i sin motion fram en viktig fråga, att minska mängden kastad mat. Men 
deras konkreta förslag är mindre lyckat. 
Kristdemokraterna vill ta fasta på att det redan finns ett visst engagemang för detta ute i 
verksamheterna. Vi vill stimulera och stärka detta engagemang. Ett exempel på hur det 
skulle kunna ske är att kommunen anordnar en tävling i att ytterligare minska matsvinnet. 
Det skulle uppmuntra dem som redan är igång och stimulera andra att starta. Man tar 
tillvara den egna drivkraften.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan stöder 3 av 4 motioner som Miljöpartiet lägger fram och tycker att de är på 
rätt väg om de genomförs och ett positivt tillskott till Nackas miljö. Maten vi äter dagligen, 
var den kommer ifrån och hur den behandlas, är mycket viktiga saker. Inte minst den 
senaste tidens skriverier visar att det är så. Matindustrin är långtifrån ren och det gäller att 
alla typer av konsumenter har öppna och kritiska ögon för undvikande att stödja dåliga 
matprodukter, dålig mathållning och ljusskygga matföretag. Motionen med rubriken 
”Hälsosam och miljövänlig mat”… innehåller många positiva inslag om mat. Nackalistan 
väljer ändå att gå på det förslag till skrivning och förklaring som presenteras i alliansens 
svar. Vi tror på det pågående förändrings- och förbättringsarbete som pågår i kommunens 
kök och väljer att låta det ha sin gång och utveckling. Målet för detta är detsamma som 
Miljöpartiet har i sina matambitioner. Om utvecklingen skulle gå åt ett negativt håll skulle vi 
stödja denna motion. I dagsläget tror vi på kommunens eget arbete inom detta 
utvecklingsområde.” 
 
- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2012/432-059 

Offentlighetsprincipen och meddelarfrihet i 
skattefinansierad verksamhet 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I motionen föreslår Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) att de privatanställda som 
arbetar i kommunens skattefinansierade verksamhet ska omfattas av meddelarfrihet på 
motsvarande sätt som i kommunens egna verksamheter. Dessutom föreslår motionärerna 
att allmänheten får insyn, motsvarande offentlighetsprincipen, i de verksamheter som 
upphandlas eller omfattas av kundvalssystemet.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 11 februari 2012 § 41 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 november 2012 
Motionen ”Offentlighetsprincip och meddelarfrihet i skattefinansierad verksamhet”; Rolf Wasteson 
och Agneta Johansson (V). 
Tjänsteskrivelse ”Meddelarfrihet, offentlighet och service hos privata anordnare”, dnr KFKS 
2007/326, daterat 2009-02-19. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2012 § 41 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att förslagen i motionen inte 
föranleder några åtgärder. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 56 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Volontär i Nacka – Året som har gått 
 
Revisionsrapport nr 5/2012 – Uppföljning av investeringar 
 
Revisionsrapport – Granskning av upphandlings- och inköpsverksamheten  
 
- - - - - 
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§ 57 Dnr KFKS 2013/158-219 

Slussens ombyggnad 
Interpellation den 4 mars 2013 av Per Chrisander (MP) 
 
Per Chrisander anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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